
Řeporyjské Echo 319 1
prosinec 2024

echo33. ročník n Prosinec 2024 n Číslo 319

NOID ROZSVÍTIL NÁMĚSTÍ 
KONEC UBYTOVNY KORUNA? 

SKLÁDKU ŘEŠÍ INSPEKCE



2 Řeporyjské Echo 319

prosinec 2024

Zamyšlení nad rokem 2025

„K VÁNOCŮM JSTE MĚLI DOSTAT HOTEL KORUNA“

Nedostali jste ho proto,

že jsem se podělal. Byl to původně nápad, který je dobrý, 
tak do volebního programu jako něco, co víš, že nemůže 
vyjít. Ale vy mě znáte. Megaloman. Nic není nemožné. 
Nebudu vás unavovat a sebe ohrožovat detaily před 
lidmi, kvůli kterým to prostě nerisknu. 

V Řeporyjích je hodně ubytoven. Byznys s levnou 
pracovní silou z východu, to je většina. A pak tu máme 
byznys s chudobou. To je třeba Hotel Koruna.

Loni se stala divná věc. Víte, jak je na Smíchovské 42 
ta ubytovna černá v baráku. Jak byli Čepelovi kdysi. Na té 
visí cenovka 42 milionů. Tržní hodnota je o třetinu nižší, 
ale tihle šmejdi, já mu říkám šmejd tomu, co to tam pro-
vozuje, ti to nepotřebují prodat.

Tyhle cenovky říkají, co by to stálo. Je tam 30 Ukrajin-
ců. Fešák je i zaměstnává. Když ti dává v baráku třicet lidí 
150,- noc, však víme. 

Vnější prstenec Prahy je její noclehárnou. Narváno. 
Nemusíte do nich moc investovat. Ukrajinci kousnou 
vše. Cena ukazuje, jak mu šlape ta černá ubytovna. Není 
k jednání. Návratnost vychází. 

Loni se na pár týdnů objevil inzerát, který nedával 
smysl. Vedle úřadu je „hotel“ Koruna. Vím o něm více 
než bych chtěl. Koruna je zlatej důl.

32 pokojů po 12 tisících, v nájmu ten Vietnamec. 
Příspěvky na bydlení jsou terno. Nikdy jsem nechápal, 
proč tam nemá dělníky, vydělá to trochu víc. Ale tohle je 
jistota. 

Já se s nimi sešel už loni. Jen taková káva. Rádi by-
chom si kus pronajali, sondoval jsem. 

Ono to tam je tak, že Hotel Koruna je pronajatý 
za něco jako 375 000 měsíčně, což stoupá. Vždy po roce, 
se dělá nová smlouva. V dubnu. Stávající nájemce, co 
tam provozuje ten Hilton, má zájem pokračovat. Do toho 
další zájemce, prostě majitel v Plzni to zvedne tomu, 
co dá víc a jdou dál. 

To je celý byznys. Platí to Česká republika a ten Vietna-
mec tam platí raketu. Musím tyhle věci vědět. 

Několik měsíců jsem totiž vzadu v hlavě měl brouka. 
Malinkého. Neumím si představit, co by se tu rozjelo, 
kdybychom… 

Já vám to povím celé. Nemám se za co stydět. 
Až na ten konec. 

Koruna se najednou objevila na jedné realitce, patří 
tomu majiteli. 77 milionů. To je ta cedulka, jak u Čepely.

Nás se to nijak netýká. Ale samozřejmě jsme to tu nad-
hodili. Jsme tu s Lenkou a Davidem od toho. Nebudeme 
si nalhávat, že se to rozhoduje jinde, že ne? 

Mohu říct něco mimo záznam? Řeknu to rychle, 
protože ani nechci, aby to vyznělo. Ale co už. 

Hele už schodkový rozpočet asi 25 mega detekuje, že 
se nám daří. To je na to nádraží, bude stát asi 18–20, to 
je fuk, to jsou projednané a plánované věci. Prostě mám 
v rozpočtu prachy na tu stavbu. Napadlo mě vzít dalších 
30 a přestože bychom dohromady dali (nejsem blázen), 
půjčit si padesát od naší banky, která nám peníze cpe, 
máme tam uložený poklad. 

Klid. Do toho se ukázalo, že by nám magistrát asi půj-
čil bezúročně. David tam má všechny omotaný, vládne 
tomu Udženija. Já pracuji pro pražskou ODS občas, 
je to tajné. 

No a v tomto nastavení. Já věděl, že stranou všeho, 
od chození kanálama, jak by na nás metali pomluvy, 
po administraci, to máme koupit. I kdybychom s tím 
neudělali nic, je to dobrá investice. 

Nebylo co řešit. Kdo je v realitách, ale i každý tady, 
ví, že ty cenovky nejsou k jednání. To jsou ceny domů, 
co nikdo nepotřebuje prodat. 

Vím, komu patří Koruna. Starý pán z Plzně. Loni poslal 
své lidi sem. Já jsem se u něj ohlásil a v úterý mě přijal. 
David byl se mnou. 

Majitel nám řekl, že tam chtěl udělat luxusní byty dřív. 
Ale kašle na to. Takhle má pokoj. Jestli si to prý chceme 
od dubna pronajmout, tak tam má ty dva kohouty, říkal, 
že to bude tak 400 tisíc měsíčně. 

No a já si v tu chvíli představil, jak ruším ubytovnu 
Koruna a oznamuju vám to. Zeptal jsem se majitele, zda 
platí ta cenovka?

Zda je pravda, že kdyby Řeporyje položily v dubnu 
na dřevo 77 milionů, tak vyhází k tomu termínu ty klienty 
a dá nám klíče. 

Slovo starosty

Slovo starosty
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Píšu to sem ve chvíli, kdy se to už nestane. Neotevírám 
diskusi. Nebude to řešit ZMČ. Jen jsem si chtěl zkusit v tý 
Plzni, jakej jsem srab. Kvůli drbům.

Samozřejmě počítám 30 milionů rekonstrukce. 15 
bytů, dole bych nechal Vietnamce, to je taky kilo měsíč-
ně. Probourat úřad. Kdyby nám Praha nic nedala, stejně 
to má cenu. Kupecký počty při našem rozpočtu. 

Jenomže jak já si to vymyslel, tak já si to zrušil. Žena by 
byla smutná. Zděsila se jen jsem jí řekl, že se asi budeme 
stěhovat. Představte si to. 77 mega do Plzně nějakému 
majiteli.

Z toho jsem se podělal, měl jsem na to právo. Zůstane-
me při zemi. 

Jdeme od toho. 

Trunečkův mlýn je ten důvod. Před dvěma lety jste nás 
referendem zavázali k tomu, jej chránit před výstavbou.

Mám pro vás informaci, kterou si ale asi má prezento-
vat Praha. Kdo z vás chodí na sociální sítě v Řeporyjích, 
vzpomeňte si na mě, až bude v souvislosti s Trunečko-
vým mlýnem dehonestován pan místostarosta. 

Měli jsme chránit mlýn před výstavbou bytů. Pan Roz-
nětinský dojednal na MHMP významnou věc. Myslím, že 
pokud to půjde dobře, objekt se dostane do majetku hl. 
města. Pokud mu ho Ital prodá. 

Je to zásluha Davida Roznětinského. Myslím, že jeho 
přínos v této věci Řeporyje nedovedou nikdy docenit. 
Dal bych mu medaili, ale to je blbý. 

Protože neutratíme 77 milionů za hotel Koruna, udě-
láme si to letos v prosinci hezký to rozsvěcení stromečku 
jo? Předběžně vám chci sdělit, že plánujeme uzavírku 
možná až celého prostoru náměstí, budeme stavět velké 
pódium a přijede velká hvězda. 

Nevím, zda to zavřít půjde, ale zkusíme to. Rád bych 
náměstí na celý den proměnil v kolonádu. Když jsem 
poprvé rozsvěcel stromeček, tak jsem říkal, že to jednou 
zavřeme. 

Uvidíme. 

Bude to rok, kdy nás čekají na úřadu poměrně důležité 
investice. Jakmile skončí zima, startujeme na nádraží 18 
měsíců trvající renovaci budovy. Připravovali jsme to dva 
roky pečlivě, pojedeme podle starých plánů. Kdysi jsem 
nevěřil, že to získáme. 

Často slyším „co tam bude“. Uvidíme. Můj úkol a náš 
slib byl získat a zachránit. Doděláme to a nenechám si 
do toho kecat. Už kolem krouží zájemci, co se tam cpou, 
marně. Bude to komunitní centrum, bude tam malý diva-
delní sál, další prostory pro zájmovou činnost, rád bych 
dole zkusmo udělal únikovku. Fakt nevím. A nestydím 

se za to. My tomu nádraží musíme vrátit zašlou slávu, 
senioři se tu na to těší, peníze na to jsme si vymlátili z de-
veloperů, budu moc rád, když budou soutěžit dílčí práce 
místní firmy.

Vy, co rádi chodíte Ebrovou ulicí kolem studánky. Mís-
ta mého dětství. Podařilo se nám tam loni pronajmout 
si velký pozemek po pravé straně směrem nahoru jak se 
odbočuje na palouček. Hodný majitel mi projevil velkou 
důvěru. Řekl „Neprodám vám to nikdy, ale je mi fuk, kolik 
mi dáte nájem, klidně je to vaše na dobu neurčitou.“ Řekl 
jsem mu, že mu nemohu nabídnout více než cenu za za-
hrádku. Mávl rukou. 28 tisíc ročně. 

Máme vypsané výběrko, hezké venkovní fitness prvky, 
dřevo/masiv, jen nezbytné kovové části, jsme v chráně-
ném území. Myslíme i na děti do 5 let. Nechci druhý park 
pod poštou, kde se zdržují živly, neuvažuji o lavičkách. 
Chci tam malebné venkovní fitko za dva miliony, hlásí se 
firmy, mám radost. 

Také snad už konečně skončí papírování kolem 
budoucího zázemí naší čety v ruině po bývalém uhlí 
Vondrák. Další stavba, kterou bychom rádi dokončili tak, 
abychom měli hotovo do konce mandátu. 

Doufám, že jsem nebyl moc depresivní s tím hote-
lem. Nejde o to, že to necháme být. Spíš jsem byl trochu 
smutný ze sebe. Nemám ve zvyku koukat na tyhle věci, 
automaticky to k tomu patří. O nic nejde. 

Jen mě štve, že jsme nezlikvidovali tu ubytovnu. Vím, 
zní to děsně. Ale rajcuje mě to.

Cože? Ale prosím vás, kdo přijede na to rozsvěcení 
stromečku. Nikomu to neříkejte, ale oslovili jsme Anetu 
Langerovou a dopadne to. A Petr Kotvald bude boží.

Je to až za rok. Do té doby si spolu užijeme ještě hod-
ně jiné srandy. 

Ale až dofňukám kvůli tomu hotelu. Dělám si srandu. 
Je to jen hotel.

Hlavně ať jste zdraví.

Pavel Novotný 
starosta MČ Praha ‑Řeporyje
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Řeporyjské náměstí se první ad-
ventní neděli proměnilo v místo 
plné kouzel a radosti. Uprostřed 

stál majestátní smrk, který věnovala 
paní Nováková z  ulice Na  Manoušce. 
Nazdobený stromek, společně s  vy-
řezávaným betlémem (vyrobil ho pan 
Ladislav Plíhal společně s přáteli a vě-
novali jej obci) jsou již tradičně hlavním 
symbolem nadcházejících Vánoc. Slav-
nostní rozsvícení přilákalo stovky lidí, 
ale zážitků přinesl večer mnohem víc.

Náměstí od  pozdního odpoledne 
doslova praskalo ve švech. Nechyběly 
koláče, klobásky, trdelník a  nezbytný 
svařák. Atmosféra gradovala, a  když 
světla na stromku konečně zazářila, ra-
dost byla nepřehlédnutelná. Vrcholem 
večera bylo vystoupení Václava NOID 
Bárty, čerstvého držitele bronzového 
slavíka. Rockový zpěvák a skladatel již 
prvními tóny okamžitě rozproudil dav 
a  jeho charismatický výkon zanechal 
nezapomenutelný dojem.

Před jeho vystoupením potěšily 
publikum děti ze ZUŠ, které zpívaly 
tradiční koledy a  navodily příjemnou 
sváteční náladu. Program obohatil 
Matěj Kodeš se svým kouzelnickým 
a  bublinovým vystoupením, které 
nadchlo malé i  velké. A  nejen místní 
teenagery zaujal talentovaný Matouš 
Kaluba.

První adventní neděle přinesla 
do  Řeporyjí radostní sváteční at-
mosféru, nejen radostnou sváteční 
atmosféru, ale také pocit pospolitosti 
a sounáležitosti, který k Vánocům ne-
odmyslitelně patří.

Josef Pojsl

STROMEČEK ROZSVÍTIL NOID
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Společnost Čermák a  Hrachovec 
slavnostně předala za  účasti sta-
rosty MČ Praha -Řeporyje Pavla 

Novotného a ředitele Milana Pavliče nový 
vozíček paní Borovičkové, který byl poří-
zen i díky úsilí zaměstnanců firmy, kteří 
se zapojili do  firemní výzvy Vyběháme 
na nový vozíček.

„Protože již dlouhou řadu let sídlíme 
v  Řeporyjích, je samozřejmé, že chceme 
pomáhat zejména tady, kde jsme doma. 
Kromě dlouholeté podpory řeporyjského 
fotbalu jsme chtěli vybrat další projekt, 
kam bychom mohli naši pomoc nasmě-
rovat. Proto jsme oslovili Městskou část 
s prosbou o doporučení a ta nám navrhla 

paní Borovičkovou, která je po autonehodě 
dlouhodobě upoutána na  invalidní vozí-
ček, a nutně potřebovala nový, který bude 
lépe odpovídat jejím potřebám,“ popsal 
vznik myšlenky Milan Pavlič.

„Ve  stejnou dobu jsme zahajovali pro-
jekt Rozběháme CH, protože fandíme 
sportu a  řada našich kolegů ve  volném 
čase běhá, a  tak jsme chtěli obě aktivity 
propojit a  co nejvíce zapojit i  samotné 
zaměstnance. Vznikla tak výzva Vyběháme 
na nový vozíček, která spočívala v tom, že 

každý zaměstnanec zdolával kilometry 
a  za  každý kilometr se připisovaly 3 Kč 
na vybraný cíl. Díky nasazení zaměstnanců 
se velice rychle podařilo dosáhnout cílové 
částky 30 000 Kč. Firma pak tuto částku 
zdvojnásobila a celkem přispěla 64 000 Kč. 
Spolu s příspěvkem zdravotní pojišťovny se 
tak podařilo financovat vozík v  hodnotě 
120 000 Kč. Společně jsme tak dokázali 
vybrat potřebné prostředky na dobrou věc 
a věříme, že podobným způsobem pomů-
žeme i v příštím roce“, dodal pan Pavlič.

red

Ilegální navážku na Zmrzlíku řeší ČIŽP
V  listopadovém Echu jste mohli 

číst rozsáhlý materiál ke spekta-
kulární navážce odpadní zeminy 

na  Zmrzlíku. K  situaci podal rovněž 
zprávu starosta MČ na ZMČ. Na sociál-
ních sítích i v běžném styku s občany 
dostáváme opakovaně dotaz, jak se 
věc vyvíjí.

Připomínáme, že správní orgán 
zakázal jakoukoli další stavební a mon-
tážní činnost na pozemku KN 168/11, 
stejně jako předtím na KN 168/13.

Na  prvním uvedeném se nepoda-
řilo organizátorovi nelegální navážky 
zahrnout odpadní materiál, místo je 
nonstop monitorováno městskou částí 
pro případ jakékoli jiné aktivity s odpa-
dem než je jeho odvoz.

Stavební úřad dále vydal zákaz pou-
žívání všech 4 budov na KN 168/13. Jde 
zejména o bizarní černou stavbu ze 14 

unimobuněk, kam si vlastník pozemku 
(pastva!) dokonce zavedl elektrický 
proud!

Krom tří odborů nadřízeného správ-
ního orgánu (ÚMČ P13) ve  věci také 
koná Česká inspekce životního pro-
středí, která ve  věci zahájila šetření 
na základě rozšíření původního pod-
nětu MČ.

Rád bych touto cestou ještě jed-
nou poděkoval panu místostarostovi 
Davidu Roznětinskému, své setře, mís-
tostarostce Lence Fialové a zdrojům ze 
Zmrzlíka a Zadní Kopaniny. Bez jejich 
podpory a  odvahy by nebylo možné 
celou akci dotáhnout alespoň k něja-
kému výsledku. Samozřejmě, že celá 
věc je hlavně obrovskou prohrou, ale 
původci celého toho hnusu se Řepo-
ryje postavily a  pořádně mu zatopili. 
Což se dělá snadno, když jde o cizího 
vykuka, v  tomto případě šlo o kama-

ráda, známého, souseda, člověka se 
kterým si všichni tykáme.

Mrzí mě, že nemohu poděkovat své 
paní a  jistému sponzorovi naší tajné 
služby. Manželka mi zakázala jí v Echu 
jakkoli zmiňovat a poděkování sponzo-
rovi by propálilo černý fond, ze kterého 
financuji operativu. Jste skvělí. Vy, co 
pomáháte i vy, co prostě jen tiše fandíte 
ve  střetu s  nevšední bezohledností 
k přírodě, k domovu, ke Zmrzlíku, k Ře-
poryjím. Je to ošklivý střet plný chyb 
a šrámů na obou stranách. Snažíme se 
na  něm poučit do  budoucna. Ujišťuji 
vás, že poučný není jen pro nás. Poučný 
je a  ještě bude hlavně pro pachatele. 
Snad dostane brzy rozum.

V opačném případě rozpoutají Ře-
poryje peklo. Boj teprve začíná. Konec 
hlášení.

Pavel Novotný

Vozík od Čermáka a Hrachovce
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Křižovatka ulic K Zadní Kopanině, Slivenecká a K Austisu 
je na první pohled přehledná a dobře značená. Měla by 
tedy být i bezpečná. Opak je však pravdou a důkazem 

jsou statistiky vážných dopravních nehod. Na problematický 
dopravní uzel opakovaně upozorňují řidiči, cyklisté i  místní 
občané. A  všimli si toho i  dopravní experti. Výše zmíněnou 
křižovatku zařadili mezi deset rizikových míst v Praze. Zástupci 

policie, odborníci z BESIP a městští dopravní specialisté jí do-
konce věnovali nejdelší časový prostor na nedávné regionální 
dopravně -bezpečnostní konferenci.

Varovné statistiky
Prakticky každý měsíc dojde na  výše zmíněné křižovatce 

ke kolizi vozidel. Těch vážných s těžkým zraněním bylo za po-
sledních pět let více než 30. Drtivá většina nehod se odehrála 

za denního světla, při dobré viditelnosti a na suché vozovce. 
A  hlavní příčina? Podle odborníků, kteří se věnují rozboru 
nehodových lokalit, je důvodem jednoznačně nepozornost 

řidičů. Zlepšení měly přinést nedávno instalované fluorescenční 
značky spolu s  novým výrazným nátěrem vodorovného do-
pravního značení na asfaltovém povrchu. Zatím poslední srážka 
autobusu PID s osobním autem, která se stala 18. prosince, však 
jednoznačně ukázala, že to nestačí.

Křižovatka, která ohrožuje životy
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Co zaznělo na dopravní konferenci
Na zajímavý aspekt upozornil například Ing. David Pauk ze 

společnosti RSE Project, která se zabývá bezpečností silničního 
provozu a  rozborem nehodových lokalit. Podle něj u  řidičů 
jedoucích po vedlejších silnicích (K Austisu, Slivenecká) vzniká 
mylný dojem, že jsou na silnici hlavní. Důvodem je relativně 
dlouhý úsek, který vede souběžně s rychle jedoucím městským 
okruhem. K tomu se přidává spěch, nervozita a nepozornost 
těch, co hledají při vzniku kolon objízdnou trasu, nevšimnou si 

dopravních značek a vjedou v plné rychlosti z vedlejší silnice 
na hlavní. Odborníci se na regionální dopravní konferenci shodli 
na tom, že křižovatka vyžaduje systémové řešení. Diskutovaly 
se různé možnosti, od úprav dopravního značení, přes změny 
v  organizaci provozu až po  stavební zásahy. Dle vedení MČ 
Řeporyje je jediným smysluplným řešením výstavba kruhové-
ho objezdu a tento projekt prosazují společně s představiteli 
Slivence a Ořecha.

Josef Pojsl

Místostarosta David Roznětinský:
„Křižovatka je dlouhodobý problém, ale řešení máme.“
Pane místostarosto, křižovatku ulic K Zadní Kopanině, 
Slivenecká a  K  Austisu odborníci označují za  jednu 
z  deseti nejrizikovějších v  Praze. Co konkrétního 
zaznělo na regionální dopravní konferenci k tomuto 
problému?
Odborníci z BESIP, Policie ČR i dopravní specialisté se shodli, že 
křižovatka patří k rizikovému místu a problém už dávno přesahuje 
lokální úroveň. Vysoké provozní zatížení spojené s nepozorností 
a agresivitou některých řidičů jsou hlavní příčinou nehod s vážný-
mi následky. Byla diskutována různá opatření. Od zlepšení znače-
ní, přes úpravu přilehlých komunikací až po změnu dopravního 
režimu či zbudování kruhového objezdu.

Jaká opatření ke zvýšení bezpečnosti může samostatně 
realizovat MČ Řeporyje?
Naše možnosti jsou velmi omezené. Nemáme dotčené silnice, ani 
jejich křížení, ani přilehlé pozemky ve své správě. Na rizikovost kři-
žovatky opakovaně a dlouhodobě upozorňujeme TSK i příslušné 
orgány hlavního města. Podařilo se nám prosadit dílčí kroky jako 
je výraznější vodorovné a  svislé dopravní značení, opakovaně 
jsme doporučovali například i dočasné snížení rychlosti na při-

lehlých komunikacích. Zároveň víme, že to nestačí a  je nutné 
systémové řešení.

A to by mělo vypadat jak? Máte nějakou konkrétní před‑
stavu a plán?
Systémové řešení je jednoznačně v  úpravě celé křižovatky. Již 
řadu let proto navrhujeme vybudování kruháku. Našli jsme shodu 
i s vedením Slivence a Ořecha a teď máme v ruce i doporučující sta-
novisko stavebního odboru Prahy 13. Ale je to běh na dlouhou trať.

Je reálné, že bude kruhový objezd opravdu postaven?
Věřím, že ano. Prostorové podmínky jeho výstavbu umožňují 
a zásadně by podle všech dopravních expertíz zlepšil bezpečnost. 
Nicméně bude potřeba úzká spolupráce s Technickou správou ko-
munikací, hlavním městem i dalšími zainteresovanými stranami.

Jaké jsou tedy další kroky?
Nyní tlačíme na to, aby byla křižovatka zařazena mezi priority 
TSK. Máme zpracovaný návrh a jednáme také s dopravním od-
borem hlavního města. Chceme, aby tahle křižovatka nebyla jen 
smutným číslem ve statistikách nehodovosti.
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Využití Micro:bitu

Deváťáci z přírodopisného seminá-
ře se pustili do výzvy a vytvořili 
automatický zavlažovací systém 

s využitím Micro:bitu. Projekt skvěle spo-

jil moderní technologie s péčí o přírodu – 
senzor hlídá vlhkost půdy a když je půda 
příliš suchá, Micro:bit vyšle signál vodní 
pumpě, která rostlinu zavlaží. Během 
práce si žáci osvojili základy elektroniky 
a  programování a  na  vlastní oči viděli, 
jak se teorie mění v praktický a funkční 

model. Jejich chytré systémy teď čeká 
nasazení přímo ve  škole  – pomohou 
s péčí o květiny na chodbách.

Lucie Jičínská

Předvánoční návštěva zámku

Druháčci se vydali na adventní výlet 
na  zámek Libochovice. Na  ná-
dvoří je přivítal svatý Ambrož. 

V  zámeckých komnatách se seznámili, 
v  doprovodu anděla, se známými ale 
i  méně známými českými vánočními 
zvyky a  tradicemi. Malým výletníkům 
se dokonce podařilo ve sklepě probudit 
i  čerta. Součástí návštěvy zámku byla 
i výtvarná dílnička.

Petra Slancová, Jana Zouvalová

Adventní Drážďany

Výlet pátých ročníků do  Drážďan, 
i  přes složitou dopravní situaci 
s kolonami a objížďkami, jsme si 

všichni náramně užili.
Prvním zastavením byl zámek Mori-
tzburg, kde se natáčely známé Tři oříšky 
pro Popelku, a děti si tak mohly připo-
menout oblíbenou vánoční pohádku. 
Výstava všechny zaujala interaktivními 
hrami, filmovými ukázkami a  možností 
vyzkoušet si historické kostýmy. Prošli 
jsme se historickým centrem Drážďan, 
obdivovali nádhernou architekturu 
a na závěr jsme zamířili k adventním tr-
hům, kde si děti koupily spoustu dobrot 
a malých dárečků.

Michaela Vosáhlová
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České Vánoce očima dětí: 
Spolupráce se španělskou 

základní školou

V  rámci mezinárodní spolupráce 
jsme navázali kontakt se základní 
školou ve  Španělsku, abychom 

sdíleli vánoční tradice a kulturní zvyklosti 
našich zemí. Tento projekt se stal skvě-
lou příležitostí pro naše žáky, aby nejen 
procvičili své jazykové dovednosti, ale 
také aby představili krásy českých Vánoc 
zahraničním přátelům.
Žáci vytvořili plakáty o  českých vánoč-
ních tradicích, kde popsali například 
pečení cukroví, zdobení vánočního 
stromečku, štědrovečerní večeři nebo 
oblíbené tradice, jako je lití olova a pou-
štění lodiček z ořechových skořápek. Ka-
ždý plakát byl doplněn kresbami, aby co 
nejlépe přiblížil atmosféru našich svátků.
Součástí projektu bylo také vytváření 
vánočních přáníček v angličtině. Přáníčka 
byla zdobena ručně kreslenými motivy, 
třpytkami a  dalšími vánočními deko-
racemi, což podtrhlo jejich originalitu 
a kreativitu.
Projekt nám ukázal, jak důležité je pozná-
vat a sdílet různé kultury. Naši žáci si díky 
němu uvědomili, že Vánoce mají ve světě 
různé podoby, ale jejich poselství zůstává 
stejné: radost, blízkost a přátelství.

D. Šilerová a J. Zborovjanová

Mikuláš ve školní družině

Začátek prosince je pro všechny děti 
plný očekávání a  tajemné atmo-
sféry. I letos k nám zavítal Mikuláš 

s  čerty a  andělem. Jakmile se vzácná 
návštěva objevila ve dveřích, děti se roz-
zářily. Některé byly trochu nervózní, jiné 
naopak zvědavě pokukovaly po čertech 
a  andělovi, který rozdával uklidňující 
úsměvy a povzbuzení.
Každé oddělení si připravilo krátký pro-
gram. Děti společně recitovaly básničky 
a  zazpívaly písničky. Mikuláš všechny 
pozorně poslouchal a čerti, kteří se sna-
žili působit trochu strašidelně, nakonec 
museli uznat, že máme ve školní družině 
samé hodné a šikovné děti.
Za  svou odvahu a  pěkné vystoupení 
dostaly děti od Mikuláše nadílku. Balíčky 
dětem udělaly velkou radost. Všichni 
jsme si příchod Mikuláše užili, a budeme 
se na něj těšit zase za rok.

Martina Bejvalová

tráví velkou část svého volného času. Děti 
komunikují s kamarády, objevují nové in-
formace, hrají hry nebo sdílejí své zážitky. 
Bohužel se však ukazuje, že toto prostředí 
může být někdy zdrojem problémů, se 
kterými si děti samy nevědí rady.
Ve škole se stále častěji setkáváme s pří-
pady, kdy mezi dětmi dochází ke konflik-
tům kvůli nevhodné komunikaci na soci-
álních sítích, aplikacích jako WhatsApp, 
nebo na  jiných online platformách. 
Nadávky, urážky i kyberšikana nejsou bo-
hužel výjimkou. Tyto situace mohou mít 
dopad na psychiku dětí, jejich vztahy se 
spolužáky a celkovou atmosféru ve třídě.
Chtěli bychom Vás proto požádat o spo-
lupráci. Vaše role v  této oblasti je zcela 
nezastupitelná.

Proč je důležité o internetu mluvit?
Každé dítě si zaslouží pocit bezpečí a po-
chopení. Když s  ním budete otevřeně 
hovořit o jeho online aktivitách, nejenže 
posílíte vzájemnou důvěru, ale také lépe 
pochopíte, s čím se vaše dítě na interne-
tu setkává. Děti často neříkají rodičům 
o  problémech, se kterými se v  online 
prostředí potýkají, protože se obávají 
výčitek nebo neporozumění. Právě proto 
je klíčové vytvořit prostředí, kde se dítě 
nebude bát sdílet své obavy a zážitky.
Některé otázky, které můžete dítěti 
klást:
S kým si nejčastěji píšeš?
O čem si povídáte?
Setkal/a ses někdy na internetu s něčím, 
co ti bylo nepříjemné?
Máš pocit, že víš, jak se chránit před cizími 
lidmi online?

Jak můžete své dítě podpořit?
1. Učte dítě zodpovědnosti za své chování 
online.
2. Nastavte jasná pravidla.
3. Ukažte zájem.
4. Vysvětlete rizika.

Ve škole se snažíme děti vzdělávat nejen 
v oblasti technologií, ale také v tom, jak 
být dobrým a ohleduplným uživatelem 
internetu. Pravidelně pořádáme preven-
tivní programy zaměřené na bezpečnost 
na internetu a kyberšikanu. Programy pro 
nás realizují organizace Proxima Sociale 
a Městská policie hl. města Prahy. S dětmi 
mluvíme o tom, co je správné a co nikoli. 
Přesto víme, že pouze naše úsilí nestačí 
a  potřebujeme také vaši spolupráci 

Bezpečné chování na internetu

Vážení rodiče,
v dnešní době, kdy se technologie 
staly nedílnou součástí našeho ži-

vota, je internet pro děti prostředím, kde 
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Po  skončení programu jsme zamířili 
na  vánoční trhy na  Náměstí Míru. Tam 
si každý našel něco, co mu vykouzlilo 
úsměv na tváři: někdo si pochutnal na vo-
ňavém trdelníku, jiný zase obdivoval vá-
noční ozdoby nebo ochutnával perníčky. 
A že jsme si mohli pořídit drobné dárky? 
To byla jen třešnička na adventním dor-
tu! Mnozí z nás už nesli v taškách malé 

překvapení pro rodiče nebo sourozence.

Cesta zpátky do školy byla plná dojmů 
a vánoční nálady. Někteří z nás si cestou 
ještě pobrukovali vánoční melodie. Den 
byl sice náročný, ale stál za to – výlet se 
vydařil na jedničku!

Co si tedy odnášíme? Ladovský betlém 
v hlavě, chuť trdelníku na jazyku a radost-
né očekávání Vánoc v srdci. Teď už nám 
zbývá jediné – těšit se na Ježíška!

Jarka Koběrská

III. A na adventním výletě: 
Josef Lada, betlém a trdelník 

za odměnu

Adventní výlet třídy III. A  byl jako 
vystřižený z kouzelných obrázků 
Josefa Lady. Tentokrát jsme vy-

razili za vánoční atmosférou do kostela 

sv.  Ignáce na  Karlově náměstí, kde nás 
čekala Česká mše vánoční Jana Jakuba 
Ryby.

Místo obvyklého sezení v lavicích jsme se 
ponořili do příběhů Vánoc prostřednic-

Na okna obrázky,
maluje mráz,
zima nám hlásí,
že už je tu zas.

Prosinec je měsíc plný radovánek. 
Přestože stále všichni nedočkavě 
čekáme alespoň na malý popra-

šek sněhu, abychom se mohli konečně 
zaradovat, že „Paní Zima“ se přihlásila 
o slovo, těšíme se na všechny akce, které 
nám tento první zimní měsíc nabízí.

Většina tříd z  naší školky navštívila 
zámek Mníšek pod Brdy v rámci vánoč-
ního výletu. Děti se zde mohly seznámit 

s  českými zvyky a  tradicemi našich 
předků (pouštění lodiček, zdobení 
stromečku, házení střevícem a dalšími). 
Na všechny dýchla sváteční atmosféra 
a  očekávání z  dalších dnů, které bu-
dou následovat a  přibližovat nám ten 
nejkrásnější svátek v  roce (především 
dětem) – Vánoce.

www.msreporyje.cz
 ms.reporyje@gmail.com

Základní škola

a podporu. Uvědomujeme si, že výchova 
dětí ve světě plném technologií není jed-
noduchá. Společně však můžeme vytvo-
řit prostředí, kde budou děti v bezpečí, 
ať už ve škole, doma, nebo na internetu.

Wilczková Lucie
metodička prevence

tvím Ladových obrázků, které ožily přímo 
před našima očima. Největším zážitkem 
bylo, že jsme se mohli aktivně zapojit – 
naučili jsme se zpívat některé pasáže ze 
mše a proměnili jsme se tak v improvizo-
vaný vánoční sbor. A co víc? Zkusili jsme 
si také složit vlastní papírový betlém, 
což nás vtáhlo do  vánoční atmosféry 
ještě víc. Organizátoři si s  programem 

dali opravdu záležet – zapojili naše oči, 
uši i ruce a vytvořili nezapomenutelnou 
adventní náladu.

Advetní čas v mateřské škole
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Po prohlídce zámku si děti ozdobily 
v  dílničce zvonečky, které si odvezly 
domů pro potěšení.

Jako každý rok, tak i letos naše děti 
navštívil ve  školce Mikuláš s  čertem 
a andělem. Některé děti měly pro strach 
uděláno, ale ty menší po čertíkovi poku-
kovaly s respektem. Někde možná ukáp-
la slzička, ale paní učitelky ji hned usušily 
a  vše bylo zase v  pořádku. Děti měly 
připravené básničky, písničky a tanečky. 
A protože byly tak šikovné, Mikuláš jim 
nadělil balíčky plné laskomin.

Od  samého začátku měsíce se 
ve  všech třídách pilně nacvičovaly 
vánoční besídky, na  které byli pozváni 
nejen rodiče, ale i babičky a dědečkové. 
Paní učitelky s dětmi vyráběly dárečky, 
přáníčka, zdobily třídy, pouštěly ko-

ledy a  vytvářely pohodovou 
atmosféru adventního času, 
jak má být. Společné posezení 
s  nejbližšími si pak ve  třídách 
všichni náramně užili, na chvíli 
se zastavili v předvánočním sho-
nu a potěšili se se svými dětmi.

Přeji všem – dětem, rodičům, 
prarodičům i  paní učitelkám 
(a celému personálu mateřské 
školy), aby i  ty letošní Vánoce 
byly plné otevřených srdcí, po-
rozumění, vzájemného shledá-
ní a úcty jednoho k druhému. 
Jen tak má život smysl.

Zpracovala: 
Ivana Křivánková

Narodilo se vám miminko, 
máte trvalý pobyt v MČ Praha – Řeporyje 
a máte zájem se zúčastnit 
slavnostního obřadu? 

Kontaktujte ÚMČ Praha – Řeporyje: 
Veronika Hubálková
ttel.: 778 454 033
e-mail: podatelna@prahareporyje.cz
www.prahareporyje.cz – Vítání občánků
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KRTEŇ  jsem dostal od paní Říhové, maminky naší bývalé paní tajemnice Milušky Jirasové. Ta fotografie z roku 1981 mi 
udělala takovou radost, že jsem si ji pověsil ve starostovně přímo pod státní znak i přesto, že je to Praha 13. Jenomže ta 
fotka je… tak čistá. Děsím se dne, kdy budou všude kolem kostelíka na Krtni řadovky. Paní Říhová před více než čtyřiceti 
lety ten snímek domluvila s jedním letcem. Skvělý nápad. Jak ten snímek, tak to, že jste mi ho vě…, moment, pardon! 
Archivu úřadu MČ věnovala. Možná budu mít roupy, pořídím tajně kopii a až mě poženou, vezmu si ho domů. Mám Krteň 
rád. Fotografii jsem záměrně nechal publikovat takto obří. Mám pocit, že si to zaslouží. Děkuju, paní Říhová!

MÍLA JIRAS  v jakési akci Z, tipuji konec 70. let. Moc hezká 
minisérie, kterou věnovala archivu paní Michálková, nejstarší 
občanka MČ, které to pořád děsně pálí a je tak hodná, že když 
se dostavím, jestli by mi nerozklíčovala na  fotce z  padesá-
tých let, kdo je kdo, tak mě nevyžene a ještě dostanu něco 
do archivu. Míla Jiras byl dobrej chlap a moc jsem se potěšil, 
když jsem na  jednom snímku objevil pana Zinderu, který 
nedávno odešel do nebe a taky to byl dobrej chlap. Oba měli 
rádi Řeporyje. A Míla je na tom bagru, na „svojí“ Manoušce 
boží. A  ty kotlety! Děkujeme za  fotky a  cenou součinnost, 
paní Michálková!
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TROCHA ŠAFRÁNU Z OBECNÍHO ARCHIVU
Jako starosta mám OHROMNÉ štěstí na ochotné pamětníky. Nikdy mě neodmítnou, poví mi co mě zajímá a ještě si 
občas odnesu od takového pamětníka poklad pro náš archiv. Tady je pár fotek co jsem si dal stranou, že vám je ukážu 
a přidám pár slov. Jen tak.

VAGON OD ŘEPORYJSKÉHO RODÁKA
a N E J L E P Š Í H O správce oddílu FK Řeporyje všech 
dob pana Ladislava Chamra. V roce 1985 zachytil ne-
zvyklou nehodu na železničním přejezdu a pořídil 

skvělou sérii snímků. Díky 
panu Chamrovi, čistokrev-
nému řeporyjskému rodá-
kovi podotýkám, má úřad 
také unikátní snímek trafi-
ky, co stávala na  dnešním 
pamětním místě vlasovců. 
Manželé Chamrovi jsou děs-
ně hodní lidé a úřad si moc 
váží toho, že mohl přijmout 
do své péče originály někte-
rých snímků pořízených Lá-
ďou Chamrem. Děkujeme!

UNIKÁTNÍ PŘEJEZD  získaný náhodou při 
návštěvě u  Podzemských. Snad to nepopletu, 
ale mám pocit, že snímek je ze sbírky pohledů 
snachy pana Podzemského staršího. Do  toho 
dne jsem si myslel, že neexistuje pohled Ře-
poryjí, co bych neznal. Neuvěřitelný snímek, 
patrně vůbec nejstarší zachycení těch míst, dle 
reálií to vypadá možná dokonce na  konec 19. 
století. Fotografii stále studujeme, je na ní řada 
zajímavostí. A poděkování k Podzemským, kteří 
úřadu umožnili přefotit si několik archiválií vč. 
snímku pana Jozefa Podzemského, starosty 
Řeporyjí v letech 1877–1896. Byl vůbec nejdéle 
sloužícím představeným. Devatenáct let. Ten 
musel mít nervy ze železa. Děkuji celé rodině 
a pozdravujte snachu, kluci. Nikdy bych nevěřil, 
že ta fotka existuje. Mám k tomu přejezdu vztah.

Historie
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Máte doma snímky staršího data, které zachycují zdejší reálie, či společenský nebo politický život? Máte v živé paměti 
události zdejšího politického života čtyřicátých a padesátých let? ÚMČ uvítá jakékoli podněty, či postřehy týkající se 
zdejší historie, ozvěte se. podatelna@prahareporyje.cz, starosta@prahareporyje.cz, 602 316 148

JUSTIN  je obecní rebel a můj kamarád. Mám Honzu Justiána rád. Vždycky, když ho potkám, hned je mi lépe z pocitu, že 
nejsem na světě sám, kdo je občas na zabití. Justin věnoval v poslední době úřadu městské části velmi zajímavé dokumenty 
a přihodil kupu zajímavých fotek. Na některých jsou zachycené důležité reálie. A na jedné roztomilý školáček Honzík Jus-
tián. Druhý snímek, na kterém Justin nekompromisně zvedá mašinu na zadní na místě, co už dnes v této podobě a s tímto 
panorama neexistuje, že jsem ve vteřině věděl, že se o ní podělím, ač je v děsném stavu. Z druhé strany je na ní napsáno: 
„Kostel Stodůlky. 1978. ČZ 150 cm³ + Pařez“. Já myslím, že je řečeno vše! Ať žije Justin!

TATRA NEZNÁ BRATRA   tento-
krát neplatilo. Série snímků té nehody 
na náměstí nepatří úřadu. Zapomenutá 
zápůjčka z výstavy před dvaceti dvěma 
lety, možná si snímky teď někdo pozná 
a  přihlásí se o  ně. Budeme rádi, když 
ne. Ta pomuchlaná Tatra je taková… 
kubistická. Dlouho jsem přemýšlel, co 
se to stalo a pak zřel, že k sérii patří ještě 
ta fotka toho, do čeho asi pán narazil. 
Nevím. Ale fotografie jsou to pěkné. 
Já mám nejvýše v  Řeporyjích mezi 
fotografy pana Peterku, pro mě král 
černobílé fotografie Řeporyjí. Vždycky 
jsem ale znovu a znovu překvapen, jak 
pěkné snímky dělají zdejší občané.
PS: Stejně pořád nechápu, jak se seběh-
la ta nehoda.

Historie
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Střípky z radnice
Úřad i  náměstí přišly v  uplynulých 
dnech o  krásnou zimní výzdobu 
a  úřednice se po  náročném konci 
předchozího roku a  zaslouženém 
krátkém odpočinku vrací do běžné‑
ho každodenního provozu.

Ve  veřejném prostoru jsem zazna‑
menal „zamyšlení“ nad tím kdo má 
v současnosti na úřadě kde kancelář. 
Pojďme se proto společně podívat 
na  strukturu úřadu, tentokrát ni‑
koli z  funkčního či organizačního 
hlediska, nýbrž z pohledu jeho pro‑
storového uspořádání. Úřad spolu 
projdeme takříkajíc od  „sklepa až 
na půdu“. 

Kde je kdo na radnici

Naše radnice má tři podlaží 
a  sklep. V  přízemí se nachází 
jednací a  obřadní prostory, 

stavební archiv a návštěvnická toaleta. 
Najdeme zde rovněž vstup do  sklep-
ních prostor. 

Když vyjdeme po schodišti do prv-
ního patra, po  levé ruce je spisovna, 
kde je u paní Cilečkové možné získat 
výpisy z veřejných rejstříků a rybářské 
lístky. Hned vedle je kancelář tajemní-
ka. Za krátkou chodbičkou se nachází 
podatelna – pomyslné srdce úřadu. 
Zde paní Hubálková vyřizuje agendu 
evidence obyvatel, vítání občánků 
a svatebních obřadů. V kanceláři vpra-
vo u paní Tomkové vyřídíte vše ohledně 
pronájmů, včetně hrobů a  záležitosti 
správy obecních bytů. V téže kanceláři, 
tentokrát u paní Pacnerové, zúřadujete 
poplatky za psy i pobyty a dojednáte 

zábory. Zdejší důležitou agendou je 
rovněž ověřování. Nalevo od podatelny 
se nachází kancelář pana místostarosty.

V  posledním patře úřadu je situ-
ována agenda životního prostředí, 
stavby, dopravy a  správy majetku, 
kterou vykonává paní Bártová. Vyří-
díte zde například stavební záležitosti 
či povolení ke kácení. Dále se na tomto 
patře nachází zázemí administrativních 
a  ekonomických činností úřadu, kde 
u paní Borovičkové například můžete 
nahlédnout do  staré stavební doku-
mentace, apod. Na tomto patře (!) se 
nachází rovněž pracovny pana starosty 
a paní místostarostky.

Věřím, že nyní je zřejmé „kdo kde 
na úřadě sedí“ a nebudou vznikat další 
nejasnosti.

Posilujeme technickou četu
Jak jsem již zmínil v minulém čísle, 

obrodným procesem prochází i  naše 
technická četa. Její důležitost se v zim-
ním období ostatně ukazuje snad ještě 
více než kdy jindy. Vždyť díky její obě-
tavé činnosti můžeme jít bezstarostně 
po  chodníku, namísto abychom se 
klouzali po náledí. Sypou štěrk i písek, 
solí a  odhrabují sníh v  celé městské 
části. Ač její řady rozšířila paní Reková, 
která vydá za  dva chlapy, bohužel 
stále narážíme na kapacitní možnosti 
čety, a  proto chceme její tým posílit 
o  dalšího člena. Vhodný kandidát by 
měl být časově flexibilní, zručný, plný 
sil a odhodlání k práci. Bližší informace 
získá na radnici u tajemníka .

Bydlíte, resp. máte nemovitost v uli‑
cích Na Manoušce, Od Školy, K Závě‑
tinám nebo Drahovská? Zbystřete!

Ve středu 29. ledna v podvečer se 
v jednací místnosti úřadu (v přízemí) 
uskuteční schůzka s projektanty týka-
jící se výstavby kanalizace a související 
rekonstrukce povrchů vozovky a chod-
níků v této oblasti.

Stanislav Bohačík, tajemník ÚMČ

Trdelník pro dobrou věc
Již druhým rokem se na  náměs-

tí prodával trdelník na  charitu. 
Spousta z vás si během rozsvěcení 

vánočního stromečku na náměstí, kou-
pila u našich šikovných chlapců trdelník 
nebo svařák. Velké díky patří firmě 
Trdelník.com, která nám stánek bez-
platně, již podruhé zapůjčila a chlapce 
proškolila.

Loni byla celá částka 15 000,– pře-
dána místní mamince v nouzi a zajistili 
jsme jim alespoň trochu lepší Vánoce. 
Letos byl, po  poradě vybrán příběh 

jednoho z  členů místních dobrovol-
ných hasičů, jehož malý synek se pere 
s nemocí motýlích křídel. Celá částka 
vybraná letos, činí 18 000,– a  peníze 
již putují na  pomoc pro nemocného 
chlapce, jako příspěvek na léčbu, péči 
a ošetření. Budeme v této tradici pokra-
čovat i nadále a každý rok vybereme 
jednoho z  místních občanů, kdo je 
v nouzi, či pomoc potřebuje.

Moc za  vaši podporu děkujeme 
a těšíme se na příští rok.

Mgr. Lenka Fialová
mistostarostka@prahareporyje.cz

Hledáme posilu 
technické čety!

Bližší informace 
u tajemníka. 

 
ÚMČ Praha-Řeporyje
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Tak se nám konečně rozsvítilo

Úřadu městské části ve spolupráci s do‑
mobranou se podařilo bezohlednou 
intrikou zaskočit provozovatele „sva‑
tebního sálu“ v budově bývalého kina. 
Válka o klid pro obyvatele ulice Na Tržišti 
a okolí je tvrdá a šrámy si konečně líže 
i protistrana, která řeší zásadní problém 
pro svůj byznys se svatebním veselým 
východního typu – zákaz provozu po de‑
sáté večer v celém objektu! Úřední šikana 
jako legitimní prostředek boje proti 
bezohlednému rušení nočního klidu? 
Otázka, kterou si na  úřadu neklademe 
v situaci, kdy nic jiného než bezohledná 
snaha o likvidaci úspěšného, legálního 
byznysu, nezbývá, chceme   ‑li zjednat 
pořádek.

Až čtyřikrát do týdne živelné svatební 
veselí, které se – bohužel – odehrá-
valo i jinde než za zavřenými dveřmi 

„svatebního sálu“ v  bývalém kině, dnes 
Restauraci Řeporyjský pivovar. Bezmocné 
sousedství, bezmocné obě policie, bezmoc-
né vedení úřadu.

Jinak se situace, která od jara do podzimu 
loňského roku panovala kolem zmíněného 
provozu nazvat nedá. Dubnové jednání 
s provozovatelkou přineslo sice ujištění ná-
jemců objektu, že udělají zásadní opatření 
pro zajištění nočního klidu v okolí podniku, 
ale decibely duněly dál, stejně jako pokračo-
valy živelné mejdany na prostranství před 
podnikem, kam byla volána městská a státní 
policie i několikrát týdně.

Úřad městské části o prázdninách pro-
střednictvím sociálních sítí sdělil provo-
zovateli, že se pokusí všemi prostředky 
pokračování výše uvedeného zastavit. 
Bez odezvy jak ze strany podnikatelky, tak 
faktického vlastníka objektu, který tento 

formálně pronajímá, ale fakticky postupně 
provozovateli svatebního sálu a restaurace 
prodává.

Když v  prosinci o  následném dění při-
nesla MF Dnes obsáhlý text a rozhovor se 
starostou MČ Pavlem Novotným, odkrylo 
vedení samosprávy úplně všechny karty 
při zodpovězení otázky, jak se podařilo do-
cílit zvratu v situaci, kterou prakticky „přes 
kopírák“ řeší na Praze 3 obyvatelé trápení 
živelným provozem hudebního klubu, který 
se odehrává více na ulici než v klubu, a to 
v nočních hodinách.

Starosta MČ popsal celý proces jako 
cílenou šikanu postavenou na výstupech in-
vestigace subjektu a provozu. Úřad městské 
části prostě hledal cestu, jak donutit provo-
zovatele svatebního sálu pro movitější klien-
telu převážně z východního bloku, zásadně 
přehodnotit nejen formu, ale rovnou i další 
perspektivu tohoto podnikání v Řeporyjích.

Celá akce, při které bylo v perfektní sou-
činnosti sousedství a operativci naší tajné 
služby vyústila v podnět, který podal jmé-
nem městské části starosta nadřízenému 
správnímu orgánu.

Netýkal se rušení nočního klidu, ale 
stavební dokumentace. Následné šetření 
SÚ P13 vedlo k potvrzení toho, na čem bylo 
udání samosprávy postavené – podezření, 
že objekt nebyl po  ne-
dávné rekonstrukci řádně 
zkolaudován a  provozo-
vatel pohostinské činnosti 
v  něm nemá příslušná 
oprávnění k nočnímu pro-
vozu.

Příslušný správní or-
gán následně k  30. říjnu 
2024 s  okamžitou plat-
ností vydal „zákaz užívání 

restaurační části stavby, miniprovozoven 
atd po  22. hodině, neboť byly užívány bez 
kolaudačního rozhodnutí. Provoz restaurace 
je povolen pouze na denní dobu.“

Provozovateli hrozí v  případě porušení 
zákazu pokuta až 2 miliony korun. Případná 
rekolaudace mj. znamená získání souhlasné-
ho stanoviska městské části.

Ta v souvislosti s restaurací a svatebním 
sálem v  budově bývalého kina aktuálně 
sdělila vlastníkovi nemovitosti a nájemci, že 
neprodlouží nájemní smlouvu na pozemek 
pro zahrádku restaurace, která vypršela 
s  koncem roku. Městská část se rozhodla 
upřednostnit zájem o  navýšení prostoru 
pro parkování v  této exponované části 
intravilánu.

Zároveň vyzývá občany, aby věnovali 
zvýšenou pozornost případnému nezá-
konnému provozování hostinské činnosti 
v  objektu po  22 hodině a  na  místo byla 
okamžitě volána Městská Policie, případně 
PČR s tím, že dochází k porušování zákazu 
správního orgánu a tento musí být mj. o věci 
informován.

ÚMČ děkuje všem občanům, kteří ve věci 
poskytli, poskytují, či poskytovat chtějí i na-
dále součinnost.

red

Úřední bodlo svatebnímu kraválu u kina!

Poté, co nám loni pan starosta důrazně vysvětlil, že 
takhle tedy ne… JAK TO, ŽE STROMEČEK NA KOPANI-
NĚ OPĚT NESVÍTÍ…jsme se po novém roce sešli s paní 

Tomkovou, aby jsme se domluvili co a jak.
Slovo dalo slovo a ona se pustila do práce. Koupila světýlka, 

zajistila přípojku i instalaci a první adventní neděli nám vlast-
noručně, za dohledu pana starosty přijela světýlka zapojit.

S Kopaninskými jsme se sešli jako obvykle. Děti ozdobily 
stromeček, chlapi se postarali o instalaci hvězdy na špičku 
stromečku, ochutnali jsme si navzájem svařáky i  cukroví, 
popovídali a  počkali do  tmy, až se s  pouličními lampami 
rozsvítí i náš stromeček…

Moc děkuji za  světýlka, všem za  krásné první adventní 
odpoledne a  přeji všem krásné svátky a  všechno nejlepší 
v příštím roce.

Jana Rotreklová
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Vše začalo jednoho krásného prázd-
ninového dne, kdy mi mamina 
zabořená do čtení Echa povídá „váš 

starosta tu píše, že když máte nějaké problé-
my s místními komunikacemi, tak se na něj 
můžete obrátit…“. Už mě dlouhou dobu 
trápilo zatékání dešťové vody do garáže při 
silných přívalových deštích. Předchozímu 
majiteli vyasfaltovali příliš vysoký nájezd 
na  chodník navazující na  obrubník, aby 
byl zajištěn vjezd do  garáže. Ten půso-
bil při  prudkých deštích jako přehrada 
a  směřoval vodu přes chodník k  sjezdu 
do  garáže. Kanalizace před garáží velké 
množství vody nestačila pobrat a dochá-
zelo k vytopení garáže. Takže bylo jasné, 
že než začneme opravovat garáž, musí 
být příčina dalšího možného vytopení 
odstraněna. Neváhala jsem, zjistila úřední 
hodiny pro veřejnost a ráno volám na úřad. 
Za zkoušku nic nedám. Měla jsem štěstí, 
pan místostarosta byl v  kanceláři a  tak 
jsem mu pověděla o starosti s chodníkem. 
Chystal se na nějaké jednání‚ ale slíbil, že 
až pojede zpět, zastaví se na chodník podí-
vat. Jak slíbil, tak dodržel. Pár hodin na to, 
koukám z okna a před domem stojí pan 
starosta, místostarosta a pán ze stavební 
firmy a obhlíží, co by se s tím dalo udělat. 
Prostě to zkrátím, všechna administrativa 

proběhla a já dostala příslib, že by to moh-
lo jít opravit. Tak jsem to nechala v rukou 
Božích a  jen jsem doufala, že se někdy 
ledy pohnou. V polovině listopadu jsem 
našla ve schránce vzkaz od firmy Čermák 
a Hrachovec, že mohou zahájit stavební 
práce. Tělem mi projelo vzrušující nadšení, 
že se bude před domem kopat, vrtat, beto-
novat, a vonět po asfaltu. Prostě stavařina 
je krásný obor a nikdo mi to nerozmluví. 
Stavební parta pana Čermáka a Hrachovce 
byla profesionální, velmi efektivní, a hlav-
ně měla úžasný lidský přístup. To víte, jsem 
normální ženská, takže jsem jim do toho 
musela povídat jako stavební dozor, aby 
výsledek splnil mé očekávání. A  taky to 
tak dopadlo. Všichni jsme se rozloučili 
v maximální spokojenosti.

Když teď stojím v  dešti na  chodníku 
a vidím, jak voda teče tam kam má, je to 
blahodárný pocit, věřte mi. Jak málo stačí 
k radosti a úsměvu na tváři.

Pak mě mrzí, že než stačím dopsat 
děkovný dopis, sociálními sítěmi už letí 
nepravdy o tom, jak MČ je žába na prame-
ni a já si raději vybudovala nový chodník 
sama.

Smutná doba, jak lehce 
jsme ovlivnitelní a nikdo neví, 
co je pravda a  co lež. Kam 
se ztratilo osobní jednání 
a  komunikace? Třeba se to 
jednou vše vrátí do normálu 
a  naše děti nebudou muset 
nad každou informací z medií 
přemýšlet, čemu věřit a čemu 
ne. Já sama se v dnešní době 
ztrácím, natož moji rodiče 

a  prarodiče, jež pro media mají? měly? 
respekt a důvěru.

Dost filozofování, ráda bych touto 
cestou vyjádřila svou upřímnou vděčnost 
za zajištění opravy chodníku před naším 
domem. Vaše úsilí a angažovanost jsou pro 
nás velkým povzbuzením a důkazem, že se 
můžeme spolehnout na podporu a pomoc 
ze strany městského úřadu Řeporyje.

Oprava chodníku v  ulici Loučné byla 
provedena ve vysoké kvalitě a v krátkém 
čase firmou pana Čermáka a Hrachovce, 
kterým také děkuji.

Ještě jednou Vám srdečně děkuji 
za Vaši práci a přeji Vám mnoho úspěchů 
ve Vašem dalším působení.

S úctou,
Helena Brooksová Toušová

Fake news
repro: FB Řeporyje oficiální bez century

Jak málo stačí k tomu, udělat ženu šťastnou
aneb dárek místo pod stromečkem, rovnou před domem!

Městská policie 
informuje

Jménem kolektivu zaměstnanců Obvodního ředitelství 
městské policie Praha 13 a speciálně pak strážníků okrská-
řů, kteří působí na území MČ Praha -Řeporyje, si dovolíme 

popřát do  roku 2025 všem místním občanům mnoho štěstí, 
zdraví, osobní spokojenosti a úspěchů.

Aktuálně připomínáme kontakty na  městskou policii. 
Přímo v Řeporyjích působí přes den 3 strážníci okrskáři, a to 
převážně v pracovních dnech, zázemí mají zřízeno na adrese 

K Závětinám 180/2 a mají prozatím stanoveny rovněž úřed-
ní hodiny, kdy lze někoho z  nich zastihnout na  služebně, 
pondělí 8,30 -10,00 hod a středa 15,00-17,00 hod., pokud se 
jedná o pracovní dny.

Zároveň upozorňujeme, že zde není zřízena stálá služba.
V případě potřeby lze využít nonstop službu, tedy kon-

taktovat strážníky, kteří sídlí v budově obvodního ředitel-
ství v Lýskově ulici 1593 a ti mají na starosti také území MČ 
Praha -Řeporyje.

Telefonický kontakt lze využít buď prostřednictvím linky 
tísňového volání 156 nebo přímo na  operační středisko 
obvodního ředitelství 22202571-2.

Ing. Hynek Svoboda 
Obvodní ředitelství městské policie Praha 13

Názory občanů a členů zastupitelstva (články nejsou redakčně upravené a vyjadřují pouze stanovisko autorů)
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První adventní víkend ve Studiu Bubec 
byl opravdu vydařený. Návštěvníci Zim-
ního Salónku si pořídili originální vánoč-
ní dárky od předních českých umělců a 
designérů, děti si vyrobily z květinového 
ručního papíru zápisník a dárková přá-
níčka a na své si přišli milovníci hudby i 
divadla, protože hrálo dívčí saxofonové 
kvarteto KvarTet a Berta Doubková před-
vedla vtipné tzv. objektové divadlo. 

Jestliže půjdete vestibulem metra Dejvic-
ká, nezapomeňte se podívat do výloh Ga-
lerie Dejvická, kde můžete vidět unikátní 
světelný objekt výtvarníka Jana Lamra.

Výstavní sezóna ve Studiu Bubec začíná 
22. února 2025 výstavou Řeporyjský 
salón. Připomínáme termín pro přihlá-
šení na výstavu – do 31. 1.  2025. Přihláš-
ky k účasti s fotografiemi děl, uvedením 
rozměru, techniky a datace zasílejte na: 
info@bubec.cz

KREATIV BUBEC
Už nyní můžete vaše děti přihlásit na někte-
rý z našich tvůrčích příměstských tábo-
rů, které se uskuteční koncem srpna 2025.

V únoru otevíráme nové výtvarné kurzy 
pro děti. Přijďte na ukázkové lekce zdarma.

Eko ateliér (10-15 let)
Zapoj svoje smysly, zaboř ruce do hlíny 
a zkus malovat podle sluchu nebo chuti. 
Od jara budeme tvořit převážně venku. 
Inspirací nám bude zahrada soch a rost-
lin i nedaleké Dalejské údolí v proměnách 
ročních dob i počasí. Kurz probíhá každou 
středu 16:00–18:00. Ukázkové lekce 19.2. 
a 26.2. jsou zdarma. 
Od kresby po animaci (6-12 let)
Děti budou postupně procházet jednotli-
vými technikami, od kresby a malby, přes 
koláž a grafiku, až po digitální umění, zá-
klady fotografie a animace. Kurz probíhá 
každý čtvrtek 15:00–16:30. Ukázkové 
lekce 5.2. a 12.2. jsou zdarma. 
Grafika & Tisk (9-13 let)
Pojď se naučit základy práce s grafický-
mi technikami. Budeme tisknout z výšky 
(linoryt, slepotisk), z hloubky (suchá jeh-
la) i z plochy (sítotisk). Během kurzu si 
projdeš tradičními tiskařskými postupy i 
experimentální tvorbou jako je rezotisk 
či street art. Kurz probíhá každý čtvrtek 
16:30-18:30. Ukázkové lekce 5.2. a 12.2. 
jsou zdarma. 

Ve Studiu Bubec se toho děje hodně, dal-
ší informace o naší činnosti a připravova-
ných programech naleznete na facebooku 
a webu Studia a ve vitrínce na Řeporyj-
ském náměstí vedle „Knihobudky“.
Pro více informací navštivte naše
stránky www.bubec.cz
nebo náš facebookový účet
Fb: Studio Bubec, Creative BubecZimní Salónek 2024 Δ 

Vernisáž výstavy Jana Lamra  Δ 
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

! ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU NA SKLÁDKU! 
Vyklízíme sklepy, byty, pozůstalosti, zahrady atd. 

Naložíme a odvezeme nepotřebné věci 
za rozumnou cenu. STĚHOVÁNÍ. 

Tel.:773 484 056

PEDIKÚRA - v pohodlí vašeho domova 
tel.: 603 910 026

OPRAVA ŽALUZIÍ - VÝMĚNA VODÍCÍCH LANEK 
- NOVÉ ŽALUZIE - SEŘÍZENÍ OKEN 

- SÍTĚ PROTI HMYZU 
Tel.: 733 720 950, pavel.janci@email.cz

VÝUKA HUDBY U VÁS DOMA 
Vyučované obory: KYTARA, ELEKTRICKÉ KLÁVESY, 

ZOBC. FLÉTNY, ZPĚV, KLARINET, HOBOJ. 
Výuka probíhá individuální formou. 

Informace: Martina Dvořáková, dipl. spec. 
E ‑mail: radostnahudba@seznam.cz 

Tel.: 602 646 628

Sběratel s více něž 30letou praxí, koupí 
a bezplatně ohodnotí starožitnosti všeho druhu. 

Např: obrazy, mince, zlato, hodiny, porcelán 
a další starožitnosti. Platím vždy hotově na místě. 

Nejlepší ceny od sběratele! 732 961 266

Šicí stroje 
opravy i v bytě zákazníka. 

Petr Meyer, tel.: 603 341 927

KOUPÍM HROB 
V DOLNÍ ČÁSTI HŘBITOVA V ŘEPORYJÍCH. 

Tel.: 725 755 505

Firma VOLDŘICH /malířství & stavební činnost/, 
děkuje Všem zákazníkům, firmám 
a společnostem za spolupráci 
v uplynulém roce.

Přejeme hodně štěstí, spokojenosti, 
hojnosti, blahobytu a zdraví 
v roce následujícím.

Klidné prožití Vánočních svátků 
a vyplněné sny.

tel.: 723 997 662 
email: barevnymaliri@seznam.cz

Konopova 431/6  Praha 5‑Řeporyje  Tel.: 603 167 905
info@tiskpip.cz  www.tiskpip.cz

Otevřeno      Po–Čt   8–12   13–18      Pá   8–12   13–17

DIGITÁLNÍ TISK • KOPÍROVÁNÍ 
KROUŽKOVÁ VAZBA • RAZÍTKA 
OFSETOVÝ TISK • LAMINOVÁNÍ
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a publium pro děti jako vždy vytvořilo 
vynikající atmosféru.

Poslední předvánoční akcí pro sbor 
Petrklíč bylo vystoupení na  Vánočním 
koncertu Petra Kotvalda v kostele Šimo-
na a Judy. Děvčata si vystoupení náležitě 
užila a za svůj výkon sklidila velký aplaus.

Věříme, že všichni diváci, kteří přišli 
na vystoupení našich žáků si jejich výko-
ny náležitě užili a budou se těšit na jejich 
další vystoupení.

Všem našim spoluobčanům přejeme 
mnoho zdraví a spokojenosti v roce 2025.

Období vánočních svátků je 
za  námi a  věříme, že si během 
nich všichni odpočinuli a načer-

pali nové síly do další práce.
Jinak to nebylo ani u  našich žáků 

a učitelů, kteří toho měli opravdu hodně. 
Od půli listopadu se v sále školy uskuteč-
nilo celkem 9 interních koncertů a pak 
několik koncertů pro širokou veřejnost. 
Tyto akce začaly 29. 11. , kdy škola uspo-
řádala koncert k Roku české hudby. Tento 
koncert se uskutečnil v Českém muzeu 
hudby a vystoupili na něm vybraní só-
listé a pěvecký sbor Petrklíč.

1. adventní neděli vystoupily žákyně 
ze třídy Šárky Hrbáčkové na  rozsvícení 
vánočního stromu na  řeporyjském 
náměstí.

11. 12. se představil školní Jazz band 
pod vedením Romana Kříže v hudebním 
klubu na Petřinách. Toto naše hudební 
těleso nadchlo přítomné diváky a po zá-
sluze sklidilo dlouhotrvající potlesk.

V následujícím týdnu čekalo pěvecký 
sbor Petrklíč 2x vystoupení na Slávii. Jed-
nou to bylo před hokejovým zápasem 
a  po  druhé před fotbalovým zápasem 
Slávia  – Anderlecht. Děkujeme našim 
hasičům, kteří děti na  obě vystoupení 
bezpečně odvezli.

Vrcholem podzimní přípravy pro naše 
pěvecké sbory byl Vánoční koncert, který 

se jako vždy uskutečnil v sále pražského 
Hlaholu. Všechny tři pěvecké sbory pod 
vedením Mileny Kejhové a za klavírního 
doprovodu Jitky Navrátilové a  Kláry 
Nýčové se na  tento koncert vždy těší 
a mají jej za vyvrcholení předvánočního 
období. To samé se dá říci i o publiku, 
které bylo opravdu vynikající. Koncertní 
sál byl zaplněn do  posledního místa 

SZUŠ v období předvánočním
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Půlnoční mše v  Řeporyjích již 
tradičně zakončila Štědrý večer 
a přinesla chvíle ztišení a zamy-

šlení v  uspěchaném adventním čase. 
Slavnostní tóny rozezněly kostel Kostel 
sv. Petra a Pavla přesně ve 23.55 hod. 
Bohoslužbu vedl jako obvykle farář 
Mariusz Kuźniar, jehož slova plná naděje 
a  pokoje zasáhla všechny přítomné. 
Kostel byl zaplněn do posledního mís-
ta a po úvodních modlitbách a kázání 
přišly na řadu i tradiční písně a koledy, 
které podtrhly vánoční náladu. Po skon-

čení bohoslužby 
se mnozí zdrželi 
u  krátkých rozho-
vorů a přátelských 
přání do  nového 
roku. Řeporyjská 
půlnoční mše tak 
opět potvrdila své 
místo jako nedílná 
součást vánočních 
tradic.

Josef Pojsl

Půlnoční ve znamení tradice a duchovna

Kulinářské okénko
Losos s kuskusem a pak choi
Potřebujeme

400gr čerstvý filet lososa
200gr celozrnný kuskus
200 ml zeleninového vývaru
2 ks pak choi
sůl a pepř
kousek čerstvého zázvoru
2x stroužek česneku
1 PL asijské sójové omáčky
olivový olej
chilli vločky

Postup

Kuskus si připravíme dle návodu – 1 díl kuskusu dáme do hlubšího 
talíře, zakápneme olivovým olejem a lehce osolíme, zalijeme 1 dílem 
zeleninového vývaru a necháme přikryté odležet.
Losos naporcujeme, osolíme, opepříme a dáme do trouby na 200 °C 
na  12–15  minut. Na  pánvi si rozehřejeme trochu olivového oleje, 
přidáme oloupaný a  najemno nastrouhaný česnek a  zázvor. Pak 
choi umyjeme a rozkrojíme na poloviny. Přidáme do pánve a krátce 
opečeme, ke konci vlijeme do pánve lžíci sójové omáčky. Na větší 
servírovací mísu vsypeme kuskus, vložíme pak choi i s výpekem z čes-
neku a zázvoru. Přidáme pečeného lososa a celé můžeme ozdobit 
bylinkami či chilli vločkami dle chuti.
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Jak si uchovat vánoční 
postoj po celý nový rok?

Křesťanské poselství vánočních 
svátků je silné a  nadčasové: Bůh 
v osobě Ježíše vstoupil do našeho 

světa a zůstává v něm trvale přítomen. 
Toto vědomí je důležité si uchovávat, pro-
tože nám umožňuje hledat Boží blízkost 
i ve všedních situacích našeho života – 
v přírodě, v práci, v rodině a v druhých li-
dech. Tento přístup nás vede k vděčnosti 
za jednoduché a zásadní věci – za zdraví, 
za rodinu, za možnost být s druhými.

Vánoce oslavují Boží lásku, která 
přichází, aby nás proměnila. Tato láska 
je zároveň výzvou, abychom ji přijali 
a  žili v  souladu s  ní. Proměňuje nejen 
naše nitro, ale také naše vztahy a každo-
denní chování. Můžeme ji předávat dál 
prostřednictvím trpělivosti, odpuštění, 
naslouchání nebo pomoci tam, kde je 
třeba. Běžný život přináší takové příleži-
tosti každý den. Vánoční světlo můžeme 
nést dál i tím, že budeme vnímaví k Boží 
přítomnosti na  nečekaných místech 
a v nečekaných situacích.

Uchování vánočního postoje je možné 
posilovat pravidelnými okamžiky zti-
šení a modlitby. Každodenní zamyšlení 
a odevzdání našich radostí i starostí Bohu 
nám připomíná, že náš život má hlubší 
smysl. Vánoce se tak stávají víc než jed-
norázovou událostí – stávají se životním 
postojem, který čerpá sílu z  Boží lásky 
a přetváří všední dny.

Nový rok nám přináší možnost začít 
znovu. Není jen o  plánech a  předse-
vzetích, ale především o  důvěře v  Boží 
vedení. Připomíná nám, že jsme poutníci 
na  cestě, že náš čas na  zemi má smysl 
a  že nás Bůh volá 
k  tomu, abychom 
r o s t l i  v   l á s c e 
a moudrosti.

Milí přátelé, pře-
ji nám všem, aby-
chom si uchova-
li vánoční postoj 
po celý nový rok!

P. Mariusz Kuźniar, farář

Příběh o  Třech králích pro Ty kteří 
ve svém životě jsou v neustálém pro‑
cesu hledání

Příběh Tří králů, často spojovaný 
s  Vánocemi a  svátkem 6.  ledna, 
je starý biblický příběh a hluboce 

symbolický. Vypráví o třech mudrcích – 
někdy nazývaných Kašpar, Melichar a Bal-
tazar  – kteří přišli z  dalekého východu, 
aby nalezli novorozeného krále a předali 
mu své dary.

Legenda říká, že následovali hvězdu, 
která je dovedla do Betléma, kde se právě 

narodil Ježíš. Přinesli mu zlato, kadidlo 
a myrhu – dary, které v sobě nesou silný 
symbolický význam. Zlato vyjadřuje 
královskou důstojnost, kadidlo spojení 
s  božstvím a  myrha symbolizuje smrt 
a oběť.

Mudrci však nebyli obyčejnými ces-
tovateli. Ve  svém příběhu reprezentují 
něco, co přesahuje konkrétní náboženské 
tradice. Mohou být chápáni jako lidé, 
kteří hledají pravdu, smysl a hlubší po-

chopení života. Jejich cesta, plná námahy 
a  odhodlání, nám připomíná, že každý 
z nás je poutníkem. Ať už hledáme víru, 
porozumění světu nebo jen svůj vnitřní 
klid, jsme na cestě, která má svůj cíl.

V  příběhu se také objevuje mocný 
král Herodes, symbol strachu a úzkosti, 
který nechce přijít o své postavení. Jeho 
reakce ukazuje, jak obavy z neznámého 
mohou vést ke  špatným rozhodnutím. 
Na  druhé straně stojí mudrci, kteří na-
slouchají svému vnitřnímu hlasu, a proto 
se rozhodnou chránit novorozené dítě 
a neprozradit Herodovi jeho polohu.

Tradice spojené s Třemi králi přetrvaly 
do  dnešních dnů. Požehnání domovů, 
psané křídou na dveře, se například ne-
musí vnímat jen jako náboženský rituál. 
Může být také gestem, kterým vyjadřuje-
me touhu po pokoji, ochraně a harmonii 
v našich životech.

Ať už v  příběhu vidíme náboženské 
poselství, nebo jen inspiraci k zamyšlení, 

připomíná nám, že hledání něčeho větší-
ho – ať už pravdy, dobra nebo lásky – je 
součástí naší lidské přirozenosti. Každý 
z nás má svou hvězdu, která nás může 
vést, když jsme ochotni ji následovat.

Do  dnešní doby se dochovalo po‑
žehnání, psané posvěcenou křídou 
na  dveře domů písmeny K  † M † B 
† jako zkratka latinského Christus 
mansionem benedicat  – Kristus ať 
obydlí žehná. Tři křížky symbolizují 
Nejsvětější Trojici, tj. Otce, Syna a Du‑
cha Svatého.

Budete po novém roce potkávat ko-
ledníky, kvůli Tradiční Tříkrálové sbírce, 
kterou pořádá Charita Česká republika. 

Tříkrálová sbírka je největší dobročin-
nou sbírkovou akcí v  České republice. 
Do její organizace a průběhu koledování 
se každoročně zapojí více než 70 tisíc 
dobrovolníků, kteří do kasiček vyberou 

desítky milionů korun (v roce 2024 to bylo 
přes 170 milionů, za celou dobu existence 
sbírky už 2 miliardy korun). Vykoledované 
peníze pomohou statisícům lidí v nouzi 
prostřednictvím Charity Česká republika. 
Děkujeme za Váš dar.

Více informaci najdete na  webových 
stránkách:
www.trikralovasbirka.cz/o ‑sbirce/
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arcus-city.cz+420 221 111 916

Arcus City
stavba dokončena, k nastěhování podzim 2024
dotovaná hypotéka od 2,89 %
dny otevřených dveří – komentovaná prohlídka pro veřejnost 
pondělí – pátek, začátek ve 13:00 hod, prodejní centrum Hasilova ul. Praha 5

ekologická certifikace BREEAM 

výhodný splátkový kalendář 

byty s balkonem, předzahrádkou nebo terasou

promyšlené dispozice 1+kk až 4+kk 

kvalitní bydlení v nové a klidné městské čtvrti v Praze 5

minuta na metro Stodůlky a 15 minut do centra Prahy

nová autobusová zastávka MHD na centrálním náměstí Arcus City

v přímém sousedství bioparku Řepora, Prokopského a Dalejského údolí

Timber Praha – moderní bytové domy z CTL panelů s PENB A mimořádně úsporná 

stavíme váš nový domov

184x272_UBM_Arcus_City_REPORYJSKE_ECHO_4.indd   1 03/07/2024   10:52:11

Inzerce
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Knihy jsou také k zapůjčení v místní knihovně v Řeporyjích.

Info z MČ

Bylinky na klidné zažívání
Po  svátcích klidu a  míru, má mnoho z  nás 
rozhozené zažívání, kdo by taky odolal, když 
je všude tolik dobrot, že? Prozkoumejme tedy 
společně s námi, jaké bylinky nám pomohou 
nastolit v těle rovnováhu, abychom se cítili zase 
fit a ukuchtěte si společně s námi skvělé recepty, 
které jsme pro vás připravili.

Maliník obecný
Maliník je úžasná bylinka – její listy obsahují 
značný podíl vitamínu C a odvar z nich je účin-
ný při léčení průjmů, zánětů střev a žaludku. 
Navíc dokáže ženám příznivě utlumit silnou 
menstruaci, a hlavně usnadnit porod.

Ostružiník obecný
Listy ostružiníku léčí záněty a krvácení v trá-
vicím a močovém ústrojí, výborné jsou také 
při léčbě žaludečních vředů. Odvar z  nich 
pak účinně pomáhá jako kloktadlo při aftách 
a zánětech v krku a ústech. Z listů se dá také 
uvařit i lahodný čaj, jenž účinně pomáhá při 
rýmě a nachlazení, bolestech v krku, angíně, 
ale také při vysokém tlaku.

Bylinný čaj Klidné bříško
Lahoda, která vás osvěží a krásně vám zklidní 
těžké bříško. Ochutnejte tento čaj se lžičkou 
medu a citronem.

Na přípravu 45 g čaje budete potřebo-
vat:
15 g natě máty peprné
10 g nať maliníku
10 g nať jahodníku
10 g nať ostružiníku

Postup:
Jednu čajovou lžičku směsi vložíme do hrnku 
o objemu asi 250 ml, přelijeme převařenou 
vodou zahřátou na 70 °C a necháme přibližně 
10 minut louhovat, poté směs přecedíme přes 

jemné sítko. Pijeme maximálně 3 hrnečky 
čaje denně.

Římský kmín
Římský kmín neboli kumín brání hnilobným 
a kvasným procesům ve střevech a urychluje 
vylučování škodlivých látek z těla. Je považován 
za nejlepší přírodní lék proti nadýmání, plyna-
tosti, střevním parazitům a žaludečním křečím.

Čaj na dobré trávení
Nejen, že podporuje dobré zažívání, ale také 
stimuluje odbourávání tuků a  vyplavování 
toxinů z našeho organismu!
K  vytvoření směsi budeme potřebovat po  ½ 
kávové lžičce najemno nadrcených semínek 
fenyklu, římského kmínu a koriandru. Vše zalije-
me vroucí vodou a necháme 10 minut louhovat. 
Poté nápoj přecedíme a ještě teplý vypijeme.

Koriandr setý
Koriandr se užívá hlavně při  zažívacích potí-
žích a jako lék proti nadýmání, křečím břicha 
a kolikám v trávicím traktu. Pomáhá také od-
stranit kašel, příznivě ovlivňuje činnost slinivky 
břišní a používá se i k hubení střevních parazitů.

Koriandrové víno
Toto léčivé, lahodné víno výrazné chuti a vůně 
užíváme jednou až třikrát denně po kávových 
lžičkách. Jeho příprava je velmi snadná.
Stačí, když si do 0,7 l kvalitního červeného vína 
nasypeme 3 polévkové lžíce koriandru  a  ne-
cháme obsah 14  dnů louhovat. Poté víno 
přecedíme a uchováváme ho v suchu a temnu.

Směs proti nadýmání
K  vytvoření směsi budeme potřebovat po  ½ 
kávové lžičce najemno nadrcených semínek 
fenyklu, římského kmínu, koriandru a  anýzu. 
Vše zalijeme vroucí vodou a necháme 10 minut 
louhovat. Poté nápoj přecedíme a  ještě teplý 
jej vypijeme.

Bedrník Anýz
Čaj z  toho příjemně aromatického koření 
ulevuje při plynatosti a křečích, a hlavně zmír-
ňuje průjmy a koliky. Lze ho také využít jako 
preventivní dezinfekci při infekčních chorobách 
zažívacího traktu a doporučuje se i při mírných 
otravách jídlem a  průjmových onemocnění. 
K přípravě čaje se používají nadrcená semena.

Máta peprná
Tato bylinka, velmi oblíbená našimi babičkami, 
má blahodárné účinky na celé zažívání. Mátový 
čaj úžasně ulevuje při nadýmání, tlumí křeče 

a  zmírňuje zažívací obtíže. Jeho popíjení pří-
znivě podporuje vylučování žaludečních šťáv, 
upravuje funkci střev a pomáhá uvolňovat větry.

Heřmánek pravý
Heřmánek působí protizánětlivě, dezinfekčně 
a protialergicky. Mohou ho užívat i kojenci a je 
vhodný při nadýmání a  křečích, protože léčí 
střevní poruchy a  žaludeční potíže. Pomáhá 
také při kašli, rýmě a nachlazení, jelikož celkově 
posiluje imunitní systém.
Heřmánek by tak v  naší lékárničce neměl 
chybět ani v  době chřipkových epidemií. 
Na nachlazení je ideální heřmánkový čaj, který 
má sice trochu nahořklou chuť, ale podle libosti 
si ho můžeme samozřejmě přisladit medem. 
Při neprostupných dýchacích cestách pak 
doporučujeme inhalaci heřmánkového odvaru.

Heřmánkový čaj s kurkumou
Neobvyklá kombinace, která eliminuje střevní 
problémy, jako jsou plynatost, průjem a  břišní 
křeče. Kurkuma navíc působí protizánětlivě.

Budete potřebovat:
2 hrnky vody
2 polévkové lžíce sušených květů heřmánku
2 kávové lžičky kokosového oleje
1,5 hrnku mléka dle vlastního výběru
½ kávové lžičky mleté kurkumy
¼ kávové lžičky mletého zázvoru
¼ kávové lžičky mleté skořice
špetku pepře
1 polévkovou lžíci medu

Postup:
Do hrnce nalijeme vodu a přivedeme ji k varu. 
Poté sporák vypneme a  přidáme květy heř-
mánku, které necháme louhovat 3–5 minut. 
Z hrnce pak květy vytáhneme a za stálého mí-
chání postupně přidáváme ostatní suroviny. Čaj 
můžeme nakonec ještě ohřát na mírném ohni.

Fenykl obecný
Fenykl obecný byl oblíbený už ve  starověku, 
zejména ve Středomoří, a kromě vnitřního užití 
se jeho nálevy dají použít i jako dezinfekce. Po‑
dívejme se na tuhle skvělou zeleninu společně!
Fenykl podporuje trávení a  pomáhá při 
zažívacích problémech. Pokud tedy trpíme 
nafouklým břichem, plynatostí, kolikami, zá-
cpou nebo pálením žáhy, měli bychom sáhnout 
právě po něm. Mimoto má i močopudné účinky, 

takže z těla odstra-
ňuje přebytečnou 
vodu.

Dita Oškerová
www.

bylinkove
sneni.cz
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one1.eu  |  top-card.eu

NOVÁ 
MODERNÍ 
ČERPACÍ STANICE

až 3 Kč 
na litrs aplikací TopCard

POHONNÉ HMOTY 
SE SLEVOU 

Stáhněte si TopCard
a ušetřete až 3 Kč/litr
Stáhněte si TopCard
a ušetřete až 3 Kč/litr

až 3 Kč 
na litrs aplikací TopCard

POHONNÉ HMOTY POHONNÉ HMOTY 

E5

• pohonné hmoty z německých rafi nerií 
 včetně E5

• bistro se specialitami

• lahodná káva

• směnárna

K Austisu
Praha-Slivenec

TOPT0093 Slivenec slavnostni otevreni – inzerce Reporyjske echo 184x272.indd   1 19/12/2024   15:48
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Řeporyjské echo

První adventní neděli jsme při 
rozsvícení vánočního stromečku 
na  Řeporyjském náměstí zajistili 

stánek s občerstvením. Doufáme, že vám 
náš svařáček a klobásky chutnaly.

Už se stalo tradicí, že nás v  prvním 
prosincovém týdnu přijde navštívit ně-
kolik čertů, Mikuláš a andělé. I když mezi 
dětmi ukáplo několik slziček, čerti nikoho 
do  pekla, které se otevřelo na  zahradě 
naší hasičárny, nevzali. Naopak andílci 
rozdali spoustu sladkostí a dárečků. Děti 
naslibovaly hory doly, některé dostaly rok 
na zkušenou a tak uvidíme, jak všechno 
do příštího roku splní. Všechny sliby totiž 
na  pekelný pergamen stvrdili otiskem 
svého prstu a  to, jak je známo se musí 
splnit. Navíc oni si to určitě čerti během 
roku budou kontrolovat.

Hasiči v předvánoční době

Hasičské děti, také nezahálely. Už se 
stalo tradicí, že vyrábíme nějaké malé 
dárečky pro své nejbližší. Letos jsme to 
zvládli při vánoční besídce s  rozdává-
ním dárečků, a  pak hurá domů těšit se 
na Ježíška.

My dospěláci, jsme letošní sezónu 
zakončili Výroční valnou hromadou, kde 
se zhodnotila naše celoroční práce a úsilí. 

Teď už nám nezbývá nic jiného než se 
chystat na blížící se Vánoce. Vám všem 
přejeme příjemné prožití vánočních svát-
ků a úspěšné vkročení do nadcházejícího 
roku 2025.

SDH Řeporyje
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REALITNÍ AGENTURA
Šolo spol. s r. o.

Šolc REALITY s. r. o.
Specialisté na Prahu 5 a 6

Patočkova 1953/45, Praha 6
Tel.: 602 361 733, 602 611 205 • e-mail: info@solork.cz

www.solork.cz

   Prodáme i pronajmeme Vaši nemovitost
 Vykoupíme Vaši nemovitost

 Již 30 let na trhu
 Tradice a spolehlivost

Jsme tu pro vás
každý všední den.

PO - PÁ
9-17 hod.

Řeporyjské nám. 16
Praha 5-Řeporyje

Nabízím zahradnické a polní práce
malotraktorem. K dispozici pluh, rotavátor, vlečka. 

Oblast Řeporyje a okolí.
Tel.: 602 456 427 • E ‑mail: karelminarik@email.cz
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